
 

K točki 24 
Gradivo za sejo Občinskega sveta Občine Črnomelj v aprilu 2023 
 
Zadeva:  ODGOVORI NA VPRAŠANJA IN POBUDE ČLANOV SVETA  
 
Bernarda Kump: 
1.  Razočarana sem nad odgovorom glede postavitve cestnih ogledal na Dragah. Svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine Črnomelj je namreč pri pregledu terena ugotovil 
zadovoljivo preglednost v križiščih in se zato ni strinjal s postavitvijo cestnih ogledal na 
predlaganih križiščih. Apeliram, da novi SPVCP, ki bo imenovan na današnji seji, ponovno 
obravnava prošnjo o postavitvi ogledal v naselju Drage. Na ogledu naj bo prisoten tudi 
predstavnik naselja (predstavnica naselja je tudi že imenovana v SPVCP).  
 
ODGOVOR: Pobudo bo obravnaval SPVCP.  
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
Renata Butala: 
1.  Z odgovorom na moje prvo vprašanje glede postajališč po občini nisem zadovoljna.  Še 
vedno ni odgovora glede Žuničev. Kako se bo rešila varnost otrok, če ni prehoda za pešce, ni 
omejitve hitrosti in ni javne luči? (Potem spet v Žuničih imajo nadstrešnico do katere pa nimajo 
nobenega prehoda za pešce, nobene omejitve hitrosti (tisti, ki se tam kdaj peljejo vedo, da se tam ne 
peljejo počasi in da je cesta zelo prometna), ni niti nobene javne luči, pa vsi vemo, da je v zimskem 
času zjutraj še tema, ko gredo otroci na avtobus in kako potem lahko govorimo o varnosti otrok, za 
katero menim, da bi morala biti na prvem mestu. Starši so zaskrbljeni za varnost otrok. Menim, da bi 
morali poiskati način, da postajališče približamo vasi. Prav tako v Miličih, kjer je izredno nevarno, ni 
prehoda za pešce, ni osvetljeno, ni nadstrešnice, cesta pa zelo prometna).  
 
ODGOVOR: 
Avtobusni postajališči Žuniči se nahajata ob regionalni cesti R3-660/1342 Dolenjci – Adlešiči 
Žuniči in regionalni turistični cesti RT-919/1446 Žuniči – Vinica. Ker se postajališči nahajata izven 
območja naselja (označenega s prometnimi znaki), smo pobudo za ureditev osvetljenega 

prehoda za pešce in za dograditev pločnikov posredovali na upravljavca ceste, DRSI. Na obvestilo 
DRSI, da se načrtuje obnova regionalne ceste R3-660/1342 na pododseku Marindol – Žuniči smo 
11. 9. 2018 predlagali, da se v projektiranje in izvedbo vključi tudi BUS postajališči v Miličih, ob 

pričetku gradnje smo 8. 12. 2020 smo ta predlog ponovili. Ker DRSI tega predloga ni vključila v 
investicijo smo sami zagotovili postavitev prometne signalizacije za šolsko postajališče 
»BUSKO«, ki je osvetljeno s solarno svetilko. V občini smo takšne sisteme postavili še v 
Marindolu in v Ziljah (2x), so pa postavljeni na bistveno bolj prometnih cestah, kot npr. v Rožnem 
dolu, Uršnih Selih.  Glede opremljanja obstoječih postajališč z lesenimi postajnimi nadstrešnicami 
smo odgovor že podali na prejšnji seji. 

Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 



2.  Jesenske poplave so naredile veliko škode. Zanima me kaj je s poplavno študijo, pa tudi 
ali je že kakšen odgovor ali celo dogovor glede urejanja jezov? Čimprej je potrebno pregledati vse 
turistične označbe, saj je veliko le-te že dotrajane ali pa jo je voda odnesla. Vsaj v naši dolini je kar 
nekaj takih označb, za kolesarske poti, označbe KP Kolpa. Poleg tega je ogromnega nanosa 
zemlje, mivke npr. na vstopno-izstopnem mestu Gorenji Radenci. Po poplavah so odstranjevali 
drevesa, sedaj pa me opozarjajo, da je tega spet veliko in če pride do ponovnih poplav, bo spet 
vse obviselo na mostovih. Upam, da se z urejanjem le-tega ne bo čakalo na sezono. 
 
ODGOVOR: 
S strani izdelovalke poplavne študije smo prejeli odgovor, da je matematični model v izdelavi. 
Delovna verzija bo pripravljena predvidoma do konec marca oz. začetek aprila 2023. Turistične 
označbe, ki jih ima občina v popisu osnovnih sredstev, so bile ob ogledih posameznih lokacij, 
vstopno izstopnih mest in območij rekreacije ob reki Kolpi v večini že pregledane oziroma bo 
celoten pregled končan do konca marca 2023. V kolikor bodo sredstva za namene urejanja 
turistične infrastrukture to dopuščala glede na ostale predvidene stroške, bomo naročili nove 
označitve in jih obnovili tam, kjer je potrebno. Za ureditev vstopno izstopnega mesta Gorenji 
Radenci in v zvezi z odstranitvijo dreves smo se z vprašanjem obrnili na Direkcijo RS za vode (v 
nadaljevanju DRSV). Gre za sanacijska dela, ki so jih povzročile lanskoletne ekstremne poplave, 
zato smo mnenja, da ta dela sodijo v program sanacijskih del DRSV. Za enkrat odgovora na 
vprašanje oziroma pobudo, ki smo jo poslali na DRSV, še nismo prejeli. Na zadnjem sestanku s 
predstavnico DRSV OE NM ga. Alenko Kotar je bil dogovor, da bodo skupaj z Zavodom RS za 
varstvo narave določili, kateri jezovi so nujno potrebni obnove in določili vsaj dva prioritetna. V 
naslednjem koraku pa se pristopi k preveritvi načina izvedbe obnove ter v nadaljevanju preveri 
možnosti za financiranja obnove le teh. Za enkrat povratnih informacije v zvezi s temi dogovori 
nimamo, smo pa tudi v zvezi s tem ponovno posredovali vprašanje na DRSV. Odgovora še nismo 
prejeli.  
 
Odgovor pripravila: Greta Auguštin, OU 
 
3.  Pobuda za postavitev prometnega ogledala. Izvoz iz Dolenjih Radencev je nepregleden. 
Zaradi varnega izvoza iz JP555922 na LC054121 predlagam postavitev prometnega ogledala. S 
to rešitvijo bi se bistveno izboljšala prometna varnost na tem križišču. 
 
ODGOVOR: Pobudo bo obravnaval SPVCP.  
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
4.  V Beli krajini ni nobenega zabojnika za rabljena oblačila in obutev. Že veliko ljudi me je na 
to opozorilo. Marsikje po Sloveniji so se že lotili kakšnih projektov na to temo in ozaveščajo 
javnost na ločeno odlaganje tekstilnih odpadkov, predelavo rabljenega tekstila in drugo. V tem se 
mogoče vidi tudi kakšna možnost zaposlitve – zelena delovna mesta za ranljive ciljne skupine. S 
prvim januarjem 2025 bo ločeno zbiranje odpadnega tekstila in oblačil postalo obvezno v vseh 
državah članicah Evropske unije.  
V eni občini z odlaganjem odpadnega tekstila v zabojnike ob osnovnih šolah pomagajo tudi 
šolam in šolarjem, saj za zbrana oblačila neko podjetje prispeva sredstva v šolski sklad 
(Medvode, podjetje Zoltan d.o.o.).  
 
Odgovor je bil podan na seji OS. 
 
Jože Veselič:  
1.  Name se je obrnilo več podjetnikov, ki opravljajo različna obrtniška dela v občini Črnomelj 
na javnih površinah, ki nimajo urejenega dostopa pri objektu. Redarji jih kaznujejo zaradi 
nepravilnega parkiranja. Ali je možno, da se obrtnike na kakršnikoli način zaščiti, da se jih ne 
kaznuje, da se jim izda dovolilnica, potrdilo (npr. dostava), s katerim so opravičeni za parkiranje 
na teh površinah? 



ODGOVOR: 
Odlok o prometni ureditvi v Občini Črnomelj omogoča ureditev parkirnih dovolilnic, tudi za 
poslovne subjekte. Vsako stranko-obrtnika je potrebno obravnavati individualno glede na dotično 
lokacijo in njegove potrebe. Posameznik naj se oglasi na OU (pisarna 23, Kristina Zajc). 
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
Mojca Čemas Stjepanovič: 
1. Kako je z urejanjem parkirišč, ki jih ima občina Črnomelj v najemu? 
 
ODGOVOR: 
Občina Črnomelj ima najeto parkirišče Muller (pri bivšem Borovu). Na parkirišču JP Komunala 
Črnomelj izvaja redna vzdrževalna dela, druge posege urejanja pa izvajajo na podlagi navodil OU. 
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
2. V proračunu 2023 je za ureditev Jurjevanjske drage predvidenih 50.000 eur. Kaj se bo 
urejalo? 
 
ODGOVOR: 
Občina bo, v kolikor bo objavljen primeren javni razpis za ta namen, izvedla ureditev osnovne 
komunalne infrastrukture v Jurjevanjski dragi, ki je potrebna v prvi fazi projekta. 
 
Odgovor pripravil: Jože Migalič, OU. 
 
3. Zanima me kaj več o projektu »filmski studio« in ali gre za javno-zasebno partnerstvo? 
 
Odgovor je bil podan na seji OS.  
 
Anja Luznar: 
1. Prebivalci Šolske ulice, dela, ki meji na Zadružno cesto, so se obrnili name z vprašanjem 
kdaj se bodo nadaljevala dela rekonstrukcije podpornega zidu in postavitve varnostne ograje na 
Zadružni cesti v Črnomlju.  
 

ODGOVOR: 
V preteklosti se je obnovil del podpornega zidu ob Zadružni cesti na odseku, kjer je bil zid v tako 
slabem stanju, da je bila tudi ogrožena prometna varnost. Takratna ocena je bila, da je preostali 
odsek podpornega zidu še v zadovoljivem stanju in zato ni bilo potrebe po rekonstrukciji 
celotnega odseka. Trenutno v proračunu Občine Črnomelj ni predvideno nadaljevanje 
rekonstrukcije podpornega zidu, zadevo spremljamo in verjamemo, da se bodo v prihodnje 
zagotovila finančna sredstva ter rekonstrukcija preostalega odseka  podpornega zidu tudi 
izvedla. 
 
Odgovor pripravil: Srečko Janjoš, OU. 
 
2. V govoru na krajevnem prazniku v Vinici je župan povedal, da je bilo v preteklem mandatu 
v KS Vinica investiranih 3 mio eur, od tega 2,6 mio eur občinskih sredstev. Ker me krajani 
sprašujejo katere investicije so to bile, bi prosila za razčlenitev za mandatno obdobje 2018-2022. 
 
ODGOVOR: 
Podatke smo poslali po e-pošti. 
 
3. V zadnjem času, predvsem na obiskih v nekaterih krajih, tudi v Črnomlju, smo prejeli 
informacijo, da društva, športna in kulturna društva ne čutijo podpore lokalne skupnosti, kot bi 
bilo prav, da jo. Največja težava so prostori za vaje, sploh pri velikih skupinah (folklora,..) in pa 



shrambe za opremo (noše, športni rekviziti). V dobro ohranjanja in vzpodbujanja kulturnih, 
športnih dejavnosti, družbenega življenja,... apeliram na vodstvo občine, da vzpodbudi direktorje 
občinskih javnih zavodov, da postanejo v svojih prostorih bolj gostoljubni in stopijo nasproti 
potrebam društev, ki delujejo v lokalnem okolju in bogatijo življenje v naši občini. 
 
ODGOVOR: 
Občina Črnomelj in naši zavodi se trudimo, da bi našim društvom omogočili proste prostorske 
kapacitete. V primeru, da gre za kakšno konkretno društvo svetujemo, da se oglasi na Občini in se 
bo preverilo ali imamo na voljo primerne prostore.  
 

Odgovor pripravila: Danijela Nedič Orešič, dir.OU. 

Vesna Fabjan: 
1.   Zanima me, zakaj se zapisniki odborov in delovnih teles občine ne objavijo na spletni 
strani občine?  To bi bilo v skladu s poslovnikom OS in bi nam marsikdaj prišlo prav. Že sem 
večkrat dobila to vprašanje od občanov, pa tudi nas svetnike zanima kje se kaj dogaja. Bi se to 
dalo urediti (enako kot zapisnike seje OS na spletno stran naložiti tudi zapisnike odborov)? 
 
ODGOVOR: 
Vsi sklepi, ki so oblikovani in predlagani na odborih, so tudi javno dostopni v gradivih za občinski 

svet, objavljenih na spletni strani.  

Odgovor pripravila: Darja Vukčevič, OU. 

2.  Pretekli teden smo z dijaki na spletu iskali informacije o stanju okolja v Beli krajini. Ko 
smo iskali podatke o stanju zraka, smo ugotovili, da že več let poteka monitoring ARSA 
(spremljajo se najbolj škodljive snovi človeku, trdi delci...), in med navedenimi ni nobenega kraja v 
Beli krajini. Poklicala sem na ARSO, kjer so mi na moje razočaranje povedali, da se naša občina 
ne odziva na vabila k brezplačnem monitoringu, prvič pred tremi leti in drugič v 2/2 preteklega 
leta. Celo datume klicev in poslanih mailov so mi posredovali. Zanima me, zakaj naša občina 
nima interesa, da se to spremlja? Kaj so razlogi za nesodelovanje? Priporočam, da se, ko/če se 
pojavi novo vabilo odzovemo. 
 
ODGOVOR: 
Občina Črnomelj sodeluje s službami ARSO in se odzove na njihova vabila. Da se Občina 
Črnomelj ni odzvala na njihove emajle in klice ne drži. Z ARSO potekajo dogovori, da se bo v 
Črnomlju postavila testna mini postaja za meritev kakovosti zraka v Črnomlju.  
 
Odgovor pripravila: Željka Karin Biličič, OU. 
 
3.  Na tretji seji sem med drugim predstavila žalostno dejstvo, da se iz okolja lahko 
odvzamejo tri osebki črnega močerila in da se lahko prikazujejo javnosti v Kranju (češ da v 
znanstvene namene), za kar dejansko ni pravne podlage. Društvo Proteus je uspelo doseči 
razveljavitev dovoljenja in ponovitev postopka. V času od takrat se je pridobilo še nekaj 
zaskrbljujočih dokumentov o katerih verjamem nihče ni nič vedel, a ti upravičeno vzbujajo sum, da 
je/bo lahko naš endemit postal predmet trgovine ter da se bo zaščita tako občutljivih vrst 
razvrednotila. V ta namen je Proteus oblikoval pismo podpore (o tem sem govorila že zadnjič in je 
v zapisniku pretekle seje) in prosijo/mo člane OS in župana, da ga podpišemo. Pismo bo poslano 
ministru Brežanu v podporo. Jaz imam zadnjo popravljeno verzijo pri sebi, lahko dam okoli, da si 
preberete in podpišete, če seveda čutite vsaj malo empatije do danega problema. Župan, to 
pismo ste prejeli tudi vi, pogovarjali ste se z predstavnikom društva, ne razumem zakaj tega ne bi 
podpisali danes, ko smo vsi zbrani. Vodje svetniških skupin smo dobili povabilo na debato o temi 
za ponedeljek. Bojim se, da se komu to ne bo zdela dovolj pomembna tema in da nas bo premalo. 
Dokler bomo zbrali podpise, se bo zadeva preveč zavlekla.  
 



Župan: Vsebino podpore je potrebno uskladiti, zato tudi sklic sestanka z vodji svetniškimi 
skupinami v ponedeljek. O sklepih bo nato občinski svet odločal na dopisni seji OS. 
  
Bernarda Kump: 
1. Ali se že ve kakšen bo letošnji vpis v programe Srednje šole Črnomelj? 
 
ODGOVOR: 
S strani ravnateljice Srednje šole Črnomelj smo prejeli naslednje pojasnilo: »Na podlagi pete 
točke 2. člena Pravilnika o vpisu v srednje šole minister, pristojen za izobraževanje, določa 
ROKOVNIK ZA PRIJAVO KANDIDATOV IN IZVEDBO VPISA V 1. LETNIK. Ta rokovnik določa, da 
prijavni rok za vpis v 1. letnik SŠ za šolsko leto 2023/24 poteka do vključno 3. 4. 2023. 
Ministrstvo za šolstvo 7. 4. 2023 do 16. ure javno objavi številčno stanje prijav po šolah. S tem 
vpisni postopek še ni zaključen, saj je do 24. 4. 2023 do 14. ure možno opraviti morebitni prenos 
prijav za vpis v SŠ. Dokončne podatke o številu vpisanih na SŠ Črnomelj tako lahko podamo po 
24. 4. 2023.« 
Ko bodo znani končni podatki o številu vpisanih otrok, bomo o tem obvestili tudi občinski svet. 
 
Odgovor pripravila: Tamara Potočar, OU. 
 
2. Okolica stadiona v Loki, ob Kidričevi ulici je neurejena (drevored je v slabem stanju, 
drevesa so suha, pročelje stadiona je porisano z grafiti, neurejene so dostopne poti do igrišča, 
ipd. …). Ali bo to urejeno v sklopu projekta nove šole Loka? Če ne, naj se vse našteto uredi v 
doslednem času. 
 
ODGOVOR: 
Stadion Loka je v upravljanju KS Črnomelj, ki je odgovorna tudi za urejenost in izgled stadiona, 
tribun in vsega pripadajočega zemljišča stadiona. 
Kar se tiče drevoreda ob Kidričevi cesti vemo, da je v slabem stanju, vendar se bo počakalo 
dokončno ureditev pred OŠ Loka, nato pa bomo usklajeno po OPN obnovili stari drevored. Do 
takrat bomo le vzdrževali obstoječa drevesa ob Kidričevi cesti. 
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
Leopold Perko: 
1. V zadnjem obdobju je zaznati vse več potresov, tudi na našem območju. Sprašujem ali je 
bila izdelana kakšna ocena potresne ogroženosti za javne stavbe/objekte v naši občini? Če ni, ali 
je v planu? 
 
ODGOVOR: 
Zavod za gradbeništvo Slovenije  je v okviru projekta POTROG 3, ki se je izvajal v letih 2017 in 
2018, izvedel ocenjevanje potresno ogroženih pomembnejših in potresno ranljivejših stavb na 
območjih višje potresne nevarnosti. V okviru projekta je bilo na območju občine Črnomelj po 
metodi individualne ocene stavbe ocenjenih sedem objektov, po metodi modelne ocene stavbe 
pa štiri objekti. Rezultati ugotovitev so bili predstavljeni udeležencem na predstavitvi, na katero 
so bili povabljeni vsi lastniki, oziroma upravljalci stavb, ki so bile vključene v ocenjevanje. 
Predstavitev je bila izvedena novembra 2018. 
 
Odgovor pripravil: Jože Weiss, OU. 
 
2. Ministrstvo za javno upravo je pristopilo k reorganizaciji upravnih enot v Sloveniji. Vse bolj 
stremi k e-poslovanju, kar za tretjino prebivalstva, predvsem starejšega ni primerno. Le-ti imajo 
rajši osebni stik, kontakt pri urejanju zadev. V preteklosti smo že bili priča reorganizaciji davčne 
uprave, ki v Črnomlju posluje le dvakrat tedensko, kar ni dovolj. Zato ne smemo dovoliti, da bi se 
javna uprava preselila v večje centre. Od župana in OU pričakujemo podporo, da stvari ostanejo 
tako kot so sedaj. 



ODGOVOR: 
Občina aktivno deluje in si prizadeva, da bo delovala Upravna enota (UE) Črnomelj v enakem 
obsegu kot do sedaj v lokalnem okolju. Pripravili in poslali smo že pismo podpore naši UE in sicer 
ministrici za javno upravo, državnemu sekretarju odgovornemu za UE in vodji Službe za upravne 
enote. Prav tako smo v stiku z načelnico go. Gordano Mikunovič in redno spremljamo nadaljnji 
potek dogodkov. Tudi župan se je udeležil dogodka, ki ga je organizirala Skupnost občin 
Slovenije, kjer je bilo s strani županov jasno povedano nestrinjanje z reorganizacijo UE in željo po 
aktivni vključenosti v proces preoblikovanja organiziranosti UE. 
 
Odgovor pripravila: Danijela Nedič Orešič, dir. OU 
 
Ivo Ivičić: 
1. Kako je stanje ureditve "optike" na področju naselja Dolenja vas. Potekajo na tem 
področju kakšne aktivnosti ali se karkoli načrtuje? 
 
ODGOVOR: 
Vprašanje smo posredovali na podjetje Telekom d.d., ki edino kot zainteresirani operater vlaga v 
izgradnjo optike na območju občine Črnomelj. Prejeli smo naslednji odgovor:  
»Na območju Dolenje vasi je izdelava projektne dokumentacije s pridobivanjem pogodb o 
ustanovitvi služnosti v zaključni fazi. Sama dela planiramo izvajati v naslednjem letu. Potrditev 
plana pričakujemo konec letošnjega leta.« 
 
Odgovor pripravila: Greta Auguštin, OU 
 
2. Prenašam pobudo nekaterih vaščanov Zapudja, ki si želijo ureditve propadajočega obzidja 
okoli cerkve in pokopališča. Trenutno vaščani urejajo in vzdržujejo obzidje in okolico sami, 
pripravljeni so sodelovati tudi pri sanaciji. Ali v tej smeri potekajo kakšne aktivnosti?  
 
ODGOVOR: 
JP Komunala Črnomelj s KS Dragatuš še ni imela predvidenega sestanka glede upravljanja in 
vzdrževanja pokopališča na Zapudju. Sestanek bo predvidoma v aprilu/maju 2023. 
 
Odgovor pripravila: Kristina Zajc, OU. 
 
3. V proračunu je postavka, ki omogoča sofinanciranje sterilizacij in kastracij psov ter mačk, 
kar zelo podpiram. V lanskem letu del sredstev ni bil porabljen. Primerno se mi zdi, da se v 
bodoče osredotoči razpis na mačke, ne le na lastniške mačke, pač pa tudi na kolonije mačk. 
Predlagam, da se razpis prilagodi, da bo možno porabljati sredstva za reševanje problematike 
kolonij mačk, ki so pogosto obolele, lačne. Nahajajo se v turističnih naseljih, sezonskih naseljih 
(predeli vinogradov) in so, zaradi pogosto slabega zdravstvenega stanja, predmet vznemirjanja 
turistov in tudi lokalnega prebivalstva. 
Primer dobre prakse je DZZZBK, ki je problematiko reševalo trajnostno in celostno, uredilo 
kolonije v celotni vasi. Zavedati se je potrebno, da pogosto kolonije mačk spremljajo ravno najbolj 
socialno ranljive prebivalce, ki dejansko ne morejo financirati sterilizacij in kastracij in tako 
nadzorovati stanja populacije oz. preprečiti razmnoževanja mačk. 
Slišati je tudi o neodzivnosti pristojnega zavetišča, kadar ga občani kličejo za odlove mačk.  
Zanimajo me številke, koliko je bilo v preteklem letu s strani zavetišča odlovljenih psov in koliko 
mačk. 
Nenazadnje pa domače mačke predstavljajo nevarnost za populacijo avtohtonih divjih mačk, 
vnos bolezni, ki so razširjene med domačimi mački in pa križanja, ki bi uničila genetiko divje 
mačke. Poleg tega ogrožajo tudi številne ogrožene vrste ptic pevk. Vse aktivnosti na tem 
področju pa bi lahko bile podlaga tudi za črpanje EU sredstev s področja ohranjanja habitata 
ogroženih vrst, nenazadnje pa bi bistveno vplivale na kakovostno bivanje mačk, ostalih živali in 
ljudi. 
 



ODGOVOR: 
Zakon o zaščiti živali (Uradni list RS, št. 38/13 – uradno prečiščeno besedilo, 21/18 – ZNOrg, 
92/20 in 159/21) opredeljuje prostoživeče mačke kot potomke domačih mačk, ki živijo v okolju 
neodvisno od človeka in se stiku s človekom izogibajo, zapuščene živali pa kot tiste, ki so 
najdene, oddane ali odvzete hišne živali. Skrbnik živali pa je po zakonu pravna ali fizična oseba, ki 
odgovarja za žival, ne glede na to, ali je njen lastnik ali zanjo le skrbi. Nadalje zakon opredeljuje, 
da se zapuščenim živalim zagotovi pomoč, oskrba in namestitev v zavetišču, zagotovitev 
zavetišča pa je lokalna zadeva javnega pomena, ki se izvršuje kot javna služba. Občina Črnomelj 
je v letu 2020 sprejela Odlok o načinu opravljanja gospodarske javne službe zavetišča za 
zapuščene živali na območju Občine Črnomelj in z letom 2021 na podlagi javnega razpisa sklenila 
za obdobje 5 let koncesijsko pogodbo za opravljanje javne službe zavetišča za zapuščene živali v 
občini Črnomelj z Zavetiščem Meli Trebnje. 
V kolikor gre za zapuščene živali občani to lahko sporočijo navedenemu zavetišču, ki žival odlovi 
in v skladu z zakonom žival tudi oskrbi. Občina krije stroške odlova in prevoza živali, 
veterinarskega pregleda živali ob namestitvi, veterinarske oskrbe živali ob namestitvi, če je ta 
potrebna, označitve, sterilizacije in kastracije živali in stroške dnevne oskrbe živali v skladu z 
veljavno zakonodajo. 
Kot navajate gre za problematiko prostoživečih mačk. V teh primerih občani pokličejo zavetišče 
in bo te živali oskrbelo kot je navedeno v predhodnem odstavku. V kolikor pa gre za živali za 
katere nekdo skrbi pa so dolžni zanje poskrbeti skrbniki.  Skrbnik živali pa je po zakonu o zaščiti 
živali pravna ali fizična oseba, ki odgovarja za žival, ne glede na to, ali je njen lastnik ali zanjo le 
skrbi. Zakon tudi navaja, da se lastništvo domače mačke izkazuje z označitvijo mačke na 
predpisan način ter z vpisom mačke in lastnika v centralni register hišnih živali, kar trenutno še ni 
obveza, vendar Občina Črnomelj z javnim razpisom omogoča sofinanciranje sterilizacije in 
kastracije lastniških živali ravno z razlogom, ker želimo vzpodbujati odgovorno lastništvo živali.  
 
Odgovor pripravila: Mojca Črnič, OU.  
 
V nadaljevanju vam podajamo tudi odgovor zavetišča glede zadev, ki ste jih izpostavili: 
»V letu 2022 smo na območju Občine Črnomelj odlovili in oskrbeli naslednje število živali in sicer: 
- odlovili 22. psov po prijavi občanov; 
- odlovili 9. psov, ki jih je odvzela veterinarska inšpekcija; 
- odlovili 23. mačkov, po prijavi občanov; 
 
Odlov psov se opravlja po predhodni prijavi občanov. Zavetišče je dolžno v skladu s pogodbo i 
zakonskimi določili preveriti dejansko stanje, nakar se opravi odlov. V kolikor gre za nečipirane pse, 
se le te označi s čipom, zaščitno cepi, psice pa tudi sterilizira. Psi so nato na oddaji, do posvojitve. 
Zaradi trenutne zakonodaje, se v zavetišču nahajajo trije psi iz vaše občine, ki so na oddaji. 
Zavetišče aktivno sodeluje z veterinarsko inšpekcijo, kar je razvidno tudi pri odvzemu psov, ki jih je 
bilo v letu 2022 devet.  
 
Odlov mačkov se opravlja enako po prijavi občanov o najdbi zapuščenih živali, oziroma pojavu 
prostoživečih mačk, na določeni lokaciji. V skladu z obstoječo zakonodajo mora zavetišče ravno 
tako preveriti dejansko stanje ali gre za zapuščeno, oziroma prostoživečo žival. Kaj pomeni 
zapuščena, oziroma prostoživeča mačka? Praviloma gre za mačke, ki so v slabem rejnem in 
zdravstvenem stanju, ali gre za prostoživeče mačke, ki so nesocializirane in se izogibajo ljudem, v 
okolju pa se hranijo z odpadki hrane in ostalo hrano, ki jo najdejo pri posameznih stanovanjskih 
objektih. Njihov razplod je nekontroliran in v največ primerih v ozkih krvnih vezeh, zaradi česar je 
zdravstveno stanje takih mačk zelo slabo, kakor tudi njihova odpornost. V zavetišču se srečujemo z 
nemalo poskusov zlorab, ko se poskuša preko zavetišča opraviti poseg sterilizacije ali kastracije 
lastniških mačkov, ki pa jih v zavetišču seveda zavrnemo, saj gre za lastniške živali, pri čemer se v 
takih primerih obvešča tako Občino, kakor tudi pristojne inšpekcijske službe.  
 
Da je zavetišče neodzivno nikakor ne drži, saj obravnavamo vse prijave zapuščenih živali in v kolikor 
gre za dejansko zapuščene živali, vse primere takoj rešimo v skladu z zakonodajo in v dobrobit 



živali, prosimo pa za točne primere, kdaj smo bili neodzivni, kajti na neke populistične izjave ne 
moremo konkretno odgovoriti. 
 
O kakršnih koli kolonijah mačkov do danes, čeprav delujemo kot zavetišče na vašem območju že 
četrto leto, še nismo bili obveščeni, ne s strani lastnikov kampov, kakor tudi ne s strani lastnikov 
vikendov v vinorodnih okoljih, kot navaja vprašanje svetnika. 
 
DZZŽ Bela krajina, do današnjega dne še ni stopilo v stik za nami, kot koncesionarjem Občine 
Črnomelj,  ki je odgovorno za izvajanje oskrbe zapuščenih živali, v kolikor pa društvo samo izvaja 
odlove mačkov na določenih lokacijah, je le ta nezakonit, kajti poslanstvo društva je predvsem 
osveščanje prebivalstva, spremljati dogajanje na terenu in naprej obveščati razne službe pristojne za 
reševanje nastale problematike, kot so zavetišča in  pristojne občinske in državne inšpekcijske 
službe. Lahko pa nudijo pomoč tudi vsem tem službam z prostovoljnih aktivnostim in sicer 
postavljanju hrane na določene lokacije, da se lahko kasneje učinkovito pristopi k odlovu zapuščenih 
živali, predvsem pa da se ugotovi dejansko stanje števila določenih živali. Naj pri tem dodam, da se 
je zavetišče v letu 2022 samo vključilo v reševanje odlova tropa zapuščenih psov na Delavski ulici, 
pri tem bi nam društvo prišlo še kako prav, saj bi nas lahko obvestilo kdaj se je kakšna žival ulovila, 
ne pa da smo morali 2 x dnevno obiskovati postavljeno past, kar je pomenil dodaten strošek za 
proračun občine. 
 
Trenutno rešujemo težavo z mački v Bojancih. V vasi se nahaja preko 15 mačkov, ki so se namnožili 
zaradi zapustitve 4 odraslih mačkov s strani vaščana, ki se je odselil v Črnomelj. To je eden izmed 
primerov, kjer je potrebno dejansko ugotoviti vsa dejstva in nikakor ne "takoj naprtiti" oskrbo 15 
mačkov občinskemu proračunu, kajti po našem mnenju je najprej potrebno ogledalo postaviti 
ljudem, da odgovorno poskrbijo za svoje živali, v kolikor pa to ne storijo, je potrebno da za to tudi 
odgovarjajo tako materialno, kazensko ali prekrškovno. 
 
Zavetišče bo še naprej delovalo v skladu z obstoječo zakonodajo in predvsem za dobrobit živali, vse 
prijave pa bo reševalo v skladu z navedenimi določili, ki urejajo področje zaščite živali. 
 
Dušan HAJDINJAK, vodja zavetišča« 
 
Marko Mravinec: 
1. V sklopu občinskega praznika je bil izdelan video investicij v občini Črnomelj v letu 2022. 
Podrobno sem si ogledal investicije v KS Vinica in za kar nekaj od teh sploh nisem vedel, da so 
bile narejene. Predlagam, da se člane OS in KS sproti obvešča o nameravanih investicijah v 
njihovi KS.  
 
ODGOVOR: 
Vsako leto se s krajevnimi skupnostmi dogovorimo za prioritetne investicije, ki se naj bi izvedle v 
tekočem letu. Za leto 2023 smo opravili sestanke z vsemi štirinajstimi krajevnimi skupnostmi, 

glede izvedbe investicij pa se sproti usklajujemo z vodstvom posamezne krajevne skupnosti. 

Predlagamo, da se glede investicij v krajevni skupnosti svetniki informirate direktno, saj krajevne 
skupnosti vodijo tudi projekte, ki jih občina nima v svojem proračunu. Glede investicij občine pa 
smo posamezni vodje projektov vsem na voljo za informacije. 

Odgovor pripravil: Vinko Kunič, OU. 
 
Nataša Hudelja: 
1. V gradivu sem zasledila, da bodo na voljo tudi sredstva za obnovo vodnih virov oz. da se 
bliža razpis za te namene. Zanima me, kam lahko prijavimo vodni vir, ki še ni bil obnovljen, 
zaščiten oz. kakšen je postopek? 
 
 



ODGOVOR:  
Vzdrževanje vodnih virov, ki so bili obnovljeni v letih 2010 do 2012 v okviru projekta VIRI 
ŽIVLJENJA, smo predali v upravljanje posameznim krajevnim skupnostim in jim za te namene 
zagotovili tudi namenska sredstva v proračunu. Razpisov samo za te namene ni, je pa možno 
obnovo vodnega viri vključiti v predlog projekta, ki vključuje naravovarstveno tematiko. S 
tovrstnimi projekti lahko posamezna krajevna skupnost ali društvo še z ostalimi predvidenimi 
partnerji načrtuje prijavo na predvidene razpise, ki bodo razpisani v letih 2024 – 2027 v sklopu 
Lokalne akcijske skupine Dolenjska in Bela krajina (sredstva iz programa LEADER/CLLD). 
Trenutno OU občine Črnomelj sodeluje s KS Vinica pri pripravi projektne dokumentacije za 
obnovo vodnega vira »Izvir Jajce«. 
 
Odgovor pripravila: Greta Auguštin, OU 
 






